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Betreft:  ‘Belastingen in maatschappelijke perspectief’ 11 september – landbouw 

Geachte leden der Staten-Generaal, 

Woensdag 11 september tussen 14 en 17 uur spreekt u over het rapport ‘Belastingen 
in maatschappelijk perspectief, bouwstenen voor een beter en eenvoudiger 
belastingstelsel, met de bijbehorende bijlage 6 met fiches met opties voor diverse 
belastingen. Daarna staat Prinsjesdag op de agenda en de begrotingen 2025. 

Graag maken wij u erop attent dat deze rapporten van het Ministerie van Financiën 
duidelijke aanbevelingen doen om te kiezen voor beprijzingsinstrumenten in de 
landbouw- en voedselsector om zo de klimaatdoelen voor 2030 te kunnen halen. In 
het Hoofdlijnenakkoord is afgesproken dat als deze doelen niet gehaald dreigen te 
worden (wat volgens het vorige kabinet en het PBL voor landbouw het geval is met 
een restopgave van 4 Mton CO2-reductie), er nieuw beleid ontwikkeld dient te 
worden (zeker nu het budget voor vrijwillige krimp van de veestapel is verdwenen). 
Het vorige kabinet heeft hiervoor al ‘normering en beprijzing’ als route aangegeven, 
waarbij er met name bij de VVD steun is uitgesproken voor emissiebeprijzing op 
basis van een afrekenbare stoffenbalans voor individuele veehouders (dit laatste is 
nu ook opgenomen is in het Hoofdlijnenakkoord). In bijlage 6 met fiches is op pagina 
138 ‘Emissieheffing veehouderij aan de marge’ als voorstel uitgewerkt. Een beter 
alternatief wat ons betreft, is ook in bijlage 6 met fiches opgenomen op pagina 128 
‘verbruiksbelasting op vlees’. De volledige tekst is gekopieerd in de bijlage onderaan 
deze brief. Wij vinden dit een beter alternatief dan de emissieheffing voor 
veehouders (waartoe Denemarken recent ook besloot), omdat deze heffing 
veehouders ‘straft’ met een heffing en zij ons inziens beter beloond zouden kunnen 
worden uit de heffingsopbrengst van een eerlijke vleesprijs die door consumenten 
wordt betaald (verbruiksbelasting op vlees). Deze systematiek wordt ook succesvol 
toegepast in de energietransitie (energie/CO2-taks en terugsluis van inkomsten naar 
SDE-subsidie) en bij de vrachtwagenheffing (met terugsluis naar de sector voor 
innovatie / schone wagens). 

Uit een recente enquête van Prosu, die representatief is voor alle melkveehouders, 
varkens- en pluimveehouders, blijkt dat 53% van de veehouders voorstander is van 
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het hoogste btw-tarief van 21% op vlees, zuivel en eieren, mits de heffingsopbrengst 
net als in een voorstel van het Duitse Landbouw Ministerie teruggesluisd wordt naar 
veehouders voor eenmalige en jaarlijkse subsidies voor een beter dierenwelzijn. Een 
representatieve opiniepeiling onder Nederlanders door TNO (Klimaatraadpleging 
2021) liet ook al zien dat 87% meer actie wil van het kabinet op een heffing op vlees 
om de klimaatdoelen in 2030 te halen (zie figuur A, p. 9 van dit rapport: Eindrapport 
Klimaatraadpleging 17062021.pdf (tudelft.nl)).

Uit het rapport ‘Belastingen in maatschappelijk perspectief’ blijkt dat een 
verbruiksbelasting op vlees uitvoerbaar is, maar gezien doorlooptijden voor 
voorbereidingen en onderzoek de invoering op zijn vroegst 1 januari 2027 of 2028 
mogelijk is. Het tarief zou dan ook zeer laag zijn, namelijk 19 eurocent per kg kip (6 
cent bij een bakje kipfilet van 300 gram dus), 41 eurocent per kg varkensvlees en 54 
eurocent voor rundvlees. Wel zou het tarief in 2030 en 2023 oplopen, en levert de 
heffing dan 1,2 miljard euro op per jaar. Het ministerie van Financiën noemt het 
voorstel voor de heffing op vlees uit het fiche ‘een van de doelmatigere voorstellen uit 
het EY-rapport’ over de uitvoerbaarheid en handhaafbaarheid van een heffing op 
vlees. Dit rapport kreeg overigens onlangs felle kritiek van Follow the Money, die 
nieuw licht werpt op de breed gesteunde PVV-motie uit 2022 om een belasting op 
vlees af te wijzen, wat nu blijkt op basis van onterechte informatie uit het EY-rapport. 
Nu blijkt dat zelfs een meerderheid van de veehouders een hogere, eerlijke vleesprijs 
ziet zitten, mits de meerprijs weer terugkomt bij veehouders, zouden de Tweede 
Kamer-fracties dit voorstel met een frisse blik kunnen bekijken, zeker nu buurlanden 
Duitsland en Denemarken ook dergelijke maatregelen willen invoeren en hun 
veehouders via heffingsopbrengsten flink gesubsidieerd zullen worden. Als dergelijke 
heffingen en beloningen in Nederland achterwege blijven, kan dat de exportpositie 
van Nederlandse boeren zeker schaden. 

Hoogachtend, 

Jeroom Remmers

Directeur TAPP Coalitie    https://tappcoalitie.nl  info@tappcoalitie.nl 06 22 40 77 12 
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Bijlage: p.128 uit bijlage 6 










